
TORDAS KöZSÉG POLGARMESIERE

Meghí"Vó

Értesítem, hogy képviselötestületünk 1993.junius 11-én 13.00
órakor ülést tart.

Az ülés helye: Községháza.

Napirend_

1./ Az általános iskola szakmai vizsgálatának
értékelése.
Elöadó: Farkas János polgármester

2./ Beje lentések , javaslatok.

melynek tárgyalásdhoz meghívom.
Kérem a testületi ülésen való feltétlen megjelenését.
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JegY:ZÖkönyv-

Készült: Tordas község Képvise16testuletének 1993. junius ll-én
ffiegtal"tott uléser61.

Az ülés helye, Közseghaza.

Jelen vannak: Farkas János. Halenár Károly, Kunsági lászló, Májer
,Jenoné, Turda Sándor, Val-ga Károlyné, Vasvári Pál
képvise16k,
Márki Ferenc jegyz6.
Dr.Hamza László iskola igazgató,
Fábián Jánosné isk.ig.helyettes

Igazol tan távol: Szemerei János képvise 16
Bejelentés nélkul távol: Zémann Géza képviselo

Farkas János polgármester üdvözöl te a me~fJelenteket.

Megállapitotta, hoJ}' a képviselotestuleti ulés határozatképes.
Javaslatot tett a napirendi pontokl-a.

Napirend

1./ Az általános iskola sZ~{ITlai vizsgálatának
értékelése,
E16adó: Farkas János polgármester

2,/ Bejelentések Javaslatok.

A napirendekre
elfogadták.

tett javaslatot a képviselők egyhangulag

r. Napirend tárgyalása

Az elso napirendi pont írásos anyaga e jegyz6könyv melléklete.

Hozzászólások:

Kuns~gi Lctszló - az angolszako8 tanar~ potlasa hC~fYan törtent ?
Itr',Hamza Lászlóné iskola igazgató válasz~1 elmondja, hogy az
angolszakos tanári állás. tavaly májusi me~rüresedése óta, óraadó
tanárral kerül t betöltésre. Ha ke1l6 szolgálati l~,ást tudtunk
volna biztositani. úgy már ezt a tanévet is sz~<:os tanárral
dol~rozl"lattuk volna végig. Reményeink szerint most a szükséges
szolgálati lakás megüresedik, és egy Jól képzett angolszakos
tanárt tuclLmk alkalmazni,
Farkas János polgármester elmondja, hogya pedagögusok részér>,; a
szolg'ctlati l~{ások biztositásáról 6 gondoskodik. Balogh Jánosné
Sport utcai 2 szobás szolgálati lohl.sC>.t ke\pho.tja az ango l tanÖir,



hogy a
a szaJ<mai

angolnyelv
a magyar

módszerek megvctlasztása
ebbe az iskolába való

amely 1-4 osztctlyJJan
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A vIzsgálati anyaggal kapcsolatosan elmondja,
jegyzokönyvben foglalt hibákról tudomásunk: volt, amit
vizsgálat is megerosi tett, Ezek a legfobb hibák az
oktat6si szinvona l a , és ami ot nagzon meglepte;
helyesírás hibái.
Dr.Hamza Lászlóné válaszában elmondja, hogy a magyal- nyelvtan
oktatását a tantestület egyik legjobbán képzett pedagógusa végzi,
0kinek t~jáBcthoz nem férhet kétség.
A vizsgálathoz a vizsgálatot végzok különbOzoen áll tak hozzá. A
magyar nyelvtan felmérése tesztlepok alapján tö9rtént, amely
tesztlapon a megyei verseny teszstjei szerepeltek. Azok a kérdések
poedig a megye legjobbjainak készültek.
Megitlése szerint egyébkent a helyzet nem olyan rossz, mint ahogy
azt az értékelés hozza. A magyar nyelv vizsgálatát nem tartja
alal:x),::naJ';,mert az értéJ.;elés egy adatlap (fent emlitett) alapján
történt. Természetesen vannak hibák, de egy felmésér alapján nehéz
ezt az értékelést elfogadni.
Varcra Károlyné - az alsótagozatos tanítási
nagyon fontos. A ZSOLNAY módszer nem
módszer. Olyan módszert ke II vá lasztani ,
folyamatot biztosit.
A vizsgálati anyag által is hiányolt mlmkaterv elkészitésel';or
gondoljon az iskola vezetése arra, hogy a tantestületi fluktuáció
mwimális legyen vagy sZÜDjön meg. Többet kell töródni a fiatal
nevelokkel , mlulkájuk segítésével és ellenorzésével.
A jó mlU1kát csak egy stabil tantestülettól várhatunk el.
Van e te11etséggondozás, volt e háziverseny az elmúlt évben?
Dr. Hamza Lászlóné válaszában felsol~Jlta azokat a
háziversenyeket, amelyeket az isl.;o l ában rendeztek. A
tehetséggondozással az adott osztályfonökók és szaktal1ál<)k
foglalkoznak.
Ahhoz azonban, h~~ egy-egy csoporttal jól lehessen dolgozni, hogy
a tehetségeseket ki lehessen jobban emelni, szükség volna ujaJ)b
helyiségekre is. Nagyon örülne annak, ha a pártok részére
biztosított helyiséget, alnely évek óta kil1asználatlanul ál L ismét
megkaphatná az iskola.
Halenár Károly - fel kell lépni azon szül6kkel szemben, akik csc~

a pedagóügl~t híL>áztatják gyermekük eredménytelenségéért, ilyenkor
szemtelenül, arogánsan viselkednek. Ezektól védeni I,ell a
tantestületet.
Nagyobb hangE'úlyt kell fel<tetni a gyerekeI, nevelése e:orctn az
ctl talánoe' magatartási szabályokra.

Farkas Jctnos polgármester összefoglalójában elmondja, hO<;1'1 a
szaJ<mai vizsgálat megtartása hasznosnaJ< bizonyul1:, bár nem vol t
olcsó. Mindannyian megnyugodhatunk, hogy iskoláruWan a
hlányossctgok ellenére is jóJ él'tékelheto mw1l,a folyik, amely egyes
területeken a megyei atlagot ie' meghaladja.
Megnyugadhatnak pedagógusaink is, mert nincs szégyenkezni valójuk,
és nekünk a jov6ben a vizsgálat ereclményéhez és sajat
éytél,el ésüru,hoz kell igi'lzodni, a lakosságot erról így
tájékoztatni.
A vizsgálat Javaslatait, amely a képviselótestületre is
vonatkozik, elsosorban a jobb mükódési feltételek biztositctsa
terén, terveink során figyelembe kell vennÜ!lk, azt ha pénzü<;fyi
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lehetoségeink megengedik, fokozni kell.
Az iskolai vezetésre vonatkozó észrevételek pedig döntéseink
alapját is adják. Ezért kérem, hogy a testület fogadja el a
szakmai vizsgálat értékelését és az abban foglalt észrevételeket.

Több hozzászólás nem volt a képviselotestület egyhangulag az
alabbi határozatot hozta:

lO/1993,/VI,11,/ határ-üzat

ismerje meg és a gyakorlatban
a vizsgálat anyagát,

a helyi visznyoknak

II. Napirend után

Tordas község Képviselötestülete a Fejér Megyei
Pedagógiai Szolgáltató Intézet által elvégzett
a tordasi általános iskolára vonatkozó
szakvéleményét tudomásul veszi.
Megállapítja, hogy a vizsgálat jól szolgálta az
intézmény munkájának szakmai megismerését,
megállapításai a munka jobbítását szolgálják.
Mindezek figyelembevételével az alábbi feladtok
megvalósítását tartja szükségesnek:
1./ Készüljön több évre szóló pedagógiai
program, amely az iskola nevelési irányát,
oktatási terveit, célkitUzéseit fogalmazza
meg.
2./ Az iskola igazgatója és helyettese az éves
munkatervben több óra látogatást tervezzen és
fogalmazza meg a látogatások céljait,
feladatát.
3./ Fel kell mérni a hiányzó oktatási
eszközöket és fontossági sorrendet kell
felállítani azok beszerzéséhez.
4./ Az angol nyelv tanításának személyi
feltételeit az 1993/94-6s tanév kezdetére
biztositani kell.
5./ A tantestület
lS alkalmazza
megállapításait
megfelel6en.
Határidö: 1-3 pontra: 1993.09.15.

4 pontra: 1993.09.01.
Felelös : Dr.Hamza lászlóné iskola igazgató

Beielentések. iavaRlatok

1./ Tisztséqviselok J:>ejelentései:

Már-ki Ferenc jegyzó ismertette a képviselötestülettel. hl~rf a
település képes levelez61apjain~< fotó i elkés2iiltek, abból ki kell
választani azokat.aroelyek a falura jelle!llZ6ek, A baj esek az. !x,,::iY
több a jó fel véteL mint amennyi egy képes levelez61apra e !férne .



Sajnovics János szobra.
Sajnovics kastély a

Ev.templommal, és az új

B.Z építkezés támogatásávaL a J:~lterületi

egyetért.
egy ilyen épít){ezést nem szabad területünkr61
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Ahhoz, hogy a JO felvételek, több ember meghallgatott véleménye
érvényesüljön, két fajta képeslapot kellene rendelni, a tervbevett
egy fajta helyett.
Ennek reális lehet6sége adott, mivel a Fajtakisérleti Allomás
olyan igéretett tett, hogy ha az épületUk aképeslapra felfér,
19.900,- Ft-al tudja e kezdeményezésUnket támogatni. Ezzel
minimális többlettel cc. 10.000 Ft-al !{et'Ulne többe a képeslap,
mint terveinJtt""n szerepel.

A képvisel6testület a szóbeli e16terjesztést elfogadta és
kiválogatta a településre jellemz6 fotókat, azzal, hogy két fajta
képeslapot kell agyártótól megrendelni.
Az egyik képeslapon 5 kép fog szerepelni:
~úvel6dési Ház ("Hangya" épület),
R.kat.templommaL H6sök emlékparkja az
általános iskola.
A másik képen szerepel: Fajtakisérleti Allomás épülete ("Hangya"
épület)~a község látképe a kastéllyal, emlékpark, új általános
iskola.

Márki Ferenc jegyz6 a jegyz6könyv mellékletét képez6 vázt"ajzot és
a hozzá szUkséges magyarázatot ismertette a képvisel6kkel,
amelyben a F6város új szociális otthona épltési mlmkálatai
szerepelnek.
Az új 200 ágyas szociális otthon a jelenlegi kastélyhoz szinte
csatlakozó területen épülne, amely jelenleg külterület. Az új
építésével ~/idejüleg a régi kastély rekonstrukciója is folyna,
ahol a helyiségek visszakapnák eredeti funkciójukat és egy 60
ágyas otthon alakulhat itt ki.
Mindez együtt egy komoly létesítménye és egy újabb szinfoltja
lehet településUnknek és természetesen a munkaalkalmak növelésén
túl más haszoru1al is járna.
Ez évre a terület megszerzése ( jó úton halad) és az építési
engedély megszerzése a céljuk. Ez alapján folyamodhat a f6város az
állam céltárnogatásáJ:-,oz. J:4indezek figyelembev6telével a beruházáe:
1995-ben indulhatna meg.

E fontos építkezés e~r!ik kiirKlul6pontja a t~ltetilleti

hél.tárm6:loe:ítás, amelynek )<ezdeményezése az önkormányzat hatásköre.
Javasolja az ör~ormányzatnak a JYelterület hatat"módosítását.

Hozzászólások:

KUTi,'3ctqi UszIÖ
hatatThódosítással
Varga Károlyné
kiengedni.
Halenár Károly - a fóváros sok feladatlu~j)an volt segítsé~~~~·e.

Támogassuk most is, de a község érdekeinek szemelótt tartásával.

Több hozzászólás nem volt a képviselótestület eg'!hal~~llag az
alábbi határozatot hozta:

ft
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11/1993./VI.ll.l. sz határozat

Tordas Község Képviselotestülete a tordasi 03
hrsz-ú külteyületi ingatlan be l teyül ethez
csatlakozó szakaszán, a belteYÜleti
határmódosítás munkarészeinek megfelelŐen,

29.640 m2 teYÜlet belteYÜletbe vonásával
egyetért, építési teyület kilakítása céljára.

Márki Ferenc - jegyzö szóbelí eloterjesztésében ismertett a megyei
tisztif6gy6gyszerész állásfoglalását, aki szerint az orvosí
rendelŐ mellett müködö gy6gyszertár jelenlegi formájában nem
üzemelhet .Ahhoz. hogy szabályosan és amartonvásári gy6gyszertár
fiókgy6gyszertál-akémnt üzemelhessen szükséges egy ajtó kivágása,
ami az utca felöl biztosítaná a bejáratot, szW<séges a padozat
cseréje, hutószekrény és egyéb bútorok beszerzése.
Mindezek több mint 100.000 Ft-os nem tervezett kiadást jelentenek
ebben az évben.Két választás lehetséges: vagy megs2Üntetjük a jól
mükÖliŐ gy6gyszertárat, vagy megteremtjük a pénzügyi l ehetöséget a
szW<séges átalakításra. .
A jövöben a már korábban tervbe vett gy6gyszertár építését
megvalósítani nem tudjuk, ezért erre az átalakításra - még ha
költséges is - szükség van.
Sajnos meg kell állapítani azt is, hogy senki nem törödik azzál,
hogy van e az önkorrnányzatnak erre pénze, senki, még a szakmai
szerv sem támogat bennünket bútolTal vagy más szlil<séges eszközzel.
Vagy megteremtjük a lehetöséget , vagy megszünik a gy6gyszertár.

A képviselötestUlet vita nélkUl egyhan~)lag az aláJ~)i hatál~~atot

hozta:

12/1993, IVI,ll,1 hatáJ.·..ozat ,

Tordas Község KépviselötestUlete a tordasi
fiókgy6gyszertár kialakításával egyetért.
A fiókgy6gyszertár kíalakításához szükséges
pénzeszközöket bíztosítaní kell a
többletbevétel terhére.
A polgármester a szükséges íntézkedéseket tegye
meg.
Határidö:1993.julius 15.
Felelős: polgármester
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Farkas János - polgármester szóbeli el6terjesztésében ismertette a
gyurOl református egyház levelét, amelyben a tordasi gyerekek
eg'jházi taborozási költségeihez kér támogatást.

Hozzászólások:

Kunsáai László az elmúlt évben is kaptak, javasolja a
támogatást.
MaIi,i Ferenc je~~~ö - elmonrlja, halfl nem az összeg nagysága (p6r
ezer forint) a zavaró, hanem az, hogy az egyház elfelejtette
idoben kérni a támogatást, és a testület egyszer már- döntött ugy,
hogy évközbeni ilyen jellegU kéréseknek nem tesz eleget. Igaz az
iB, h')<~fY ez a döntéB jobbár". alap:ítványok és e~fYéb ilyen jellegil
kér~lmekre vonatkozik.
A tttmt)gatdsi óB5zeg megállapítása miatt a koltBe~fVetéBt rr~)joBltaDi

nem kell, mivel az ilyen jellegU támogatási összegeknél lesz
maradvány.
Varga Károlyné itt most tegyünk kivételt, és javasolja a
támogatást.
Farkas János levélben jelezzük az egyház felé, ho]Y a jövÖben
idÖben jelezzen.

Több hozzászólás nem vol t a képviBelöteBtület a ~f}-~)Yói refol!!látus
egyház taborozási támogatási kére Imét teljesíti.

Farkas János polgármester tájékoztatta a képviBelÖteBtületet a
gyúrói polgármester, szeméttelep Ü2eme l tetéséve l kapcsolatos
levelérol.
A szeméttelep rendje biztosítása érdekében újabb rendszabályok
kerültek bevezetésre, amelyek több szempontból sértik a tordasi
lakosság, a vállalkozók érdekeit.
E szabályok egyeztetését velünk szomszédaink nem végezték el,
pedig hasznos tanácsokkal szolgálhattunk volna. Aszeméttelep
teljes mértékben a gyl~óiak kezelésébe került. A tsz. annakidején
a két település részére biztosította a szeméttelepet,amiért csak
Martonvásárnak kellett fizetni. Ma már ott tartunk, hogy a
vállalkozóink egy része is fizetésre kötelezett. Lehet, hO:JY
rövidesen a település szemételhelyezése sem lesz ingyenes ?
Mindezek figye lellitevéte léve l képviselötestületüru{nek e döntés
ellen tiltakoznia kell, kérve a jobb egyeztetést, aszeméttelep
müködtetésének racionalizálását, a diszkriminatív és amirden
realitást nélkülözo szemételhelyezési dij megváltoztatását.

A képviselötestület vita nélkül e~fYetértett a polgdllilester
e16terjesztésében foglalt intézkedéssel.

2./ KépviRelÖk beielentései

Kunsáai László - kéri a képviselotestUletet, hogy a Gazdasági-és
Vállalkozási Bizottság elnöki tisztsége alóllegkésobb összel
mentese fel.



törmelék, föld elhelyezése válik
szeméttelepre, ahol a szemét

és fizesse meg az elhelyezés
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Fal'kas János polgármester kéri Kunsági László képvise16t, hogy
addig vállalja e tisztséget, am1g a személyi kérdésekr61, 19y a
megUresedett alpolgármesteri tisztségr61 is, dönteni nem tudunk. E
kél<iéseket kel16en e16 kell kész1teni. A lemondás jelenlegi
tudomásul vétele a bizottság müködésképtelenségét vonná maga után.
Kunsági lászlÓ - 'a polgármester kérését tudomául veszi, azzal
egyetért.

Halenar Karolv - HÜsv6t öta nincs közvilá~f1tÓ'.s az elöttüJ~ 16vÖ
közvilágitási lámpahelyen.
A tol<iasi sitt-,törmelék-és föld lerakóhely állapota rerrn,ivlll
siralmas. A biztos1tott terület újra megtelt. mellett az öreghegyi
telektulajdonosok által kidobált szemét csúf it ja falur~at.

Ez 19y tovább nem mehet, valamit a testületnek tennie kell.

Hozzászólások:

Varga Károlyné - be kell szUntetni a telepet.
Tul<ia Sándor - a szemetet össze kell szedni hátha nem folytatják a
lerakását.
Halenár Károly - oda kellene valakit állítani, és szigorún
büntetni.
Farka,;:: .János - a' területet be kellene keríteni és valakinak
eladni. hogy azt hasznosítsa, 19y talán a szemetelés is megszünne.
Egyetért a megszüntetéssel.
Márki Ferenc jegyz6 - a teriilet 6rzését megpróbáltuk. Azon id6szak
alatt szemetet nem raktak le. Csak az 6rzéssel ezt megszUntetni
nem lehet. 24 Örás 6rséget nem tudunk megfizetni.
Ha megszünteUük, hova hordják a földet. törmeléket lakosaink ?
Mégis az látszik a legjobb megoldásnak, hogy meg kell sziintetni es
hasznosíttatni.
Félö azonban, h,:><;:W a nem helyben lakó zártkert i fölcltulajdono,;::ok a
határ más pontján rakják le a szemetet. A zártkert
szemétgyüjtésének megszervezés6t sem halaszthatjl~ sokáig,
Kunsági László vállani kell a megszüntetés következményeit.
Egyet ért a megszUntetésel és a késÖt~i hasznos1tással, Javasolja,
hogy a tertilet ne kerüljön letakarításra, csak bekerítésre. A
megtelt területre több földet, törmeléket sen)ü e:em tud szá1l1tani,
Juliu5 l-vel szW1tessük meg a telepet, így aszeméttelep jellegi
is meg kell szünjön.
Májer Jen6né - ha valakinél
szükségessé vigye a gyúrói
eltakarásához felhasználható
),öl tségeít,

Több hozzászólás nem volt a képviselótestület egyhar~lag az
alábbi határozatot hozta:



- 8 -

13/1993./VI~11./ sz. hatátuzat

Tordas Község képvisel6testUlete a Tordas
"Erd6majori" út me IIett i s i tt és
törmeléklerakóhelyet 1993.julius l-i hatállyal
megszi.inteti.
A megszi.intetés feladatairól, közhírrétételér61
gondoskodni kell.

Határid6: 1993.VII.I,ill.folyamatos
Felel6s: polgármester

jegyz6

Több bejelentés nem volt, a polgármester az ülést befejezettnek
nyílvání totta.

kmf .

•

~. f'~
FARKAS J~""'"
polgármester


